
Protokół Nr VI/15 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 29 kwietnia 2015 r. o godz. 1400.

Numery podjętych uchwał:

1. VI/50/2015 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 rok.
2. VI/51/2015 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
3. VI/52/2015 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
4. VI/53/2015 w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Policji
                          w Raciborzu.
5. VI/54/2015 w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego Nr 4 w Raciborzu.
6. VI/55/2015 w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu miasta dla
                           niepublicznych przedszkoli, szkół i placówek oświatowych oraz innych form
                           wychowania przedszkolnego, prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne
                           oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości wykorzystania udzielonej dotacji.
7. VI/56/2015 w sprawie ustalenia planu sieci oraz granic obwodów publicznych szkół
                          podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez Miasto Racibórz.
8. VI/57/2015 w sprawie przyjęcia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego
                          nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie
                          pobieranych przez szkoły wyższe lub zakłady kształcenia nauczycieli oraz
                          specjalności i form, na które dofinansowanie jest przyznawane dla nauczycieli
                          zatrudnionych w placówkach oświatowych, dla których organem
                          prowadzącym jest Miasto Racibórz na rok 2015.
9. VI/58/2015 w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Zakładu
                          Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Raciborzu oraz wyrażenia zgody 
                          na pokrycie nowych udziałów aportem rzeczowym.
10. VI/59/2015 w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/594/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 27
                          sierpnia 2014 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku 
                          na terenie Gminy Racibórz.
11. VI/60/2015 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/619/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia
                          24 września 2014 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących 
                          w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Racibórz.
12. VI/61/2015 w sprawie wyznaczenia miejsc postojowych oraz przyjęcia regulaminu
                          korzystania z parkingu na Placu Długosza.
13. VI/62/2015 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości”
                          prawa własności użytkowanych wieczyście nieruchomości drogowych
                          położonych w Raciborzu.
14. VI/63/2015 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości”
                          prawa własności użytkowanej wieczyście nieruchomości położonej 
                          w Raciborzu przy ul. Piaskowej.
15. VI/64/2015 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym na rzecz
                          użytkowników wieczystych nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu
                          przy ul. Bosackiej 1.
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16. VI/65/2015 w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Racibórz do zawarcia umowy
                          dotacji oraz wystawienia weksla „in blanco” i podpisanie deklaracji wekslowej
                          jako zabezpieczenie umowy dotacji na zadanie pn.: „Ograniczenie niskiej
                          emisji na terenie Miasta Racibórz poprzez likwidację lokalnych źródeł
                          ciepła/palenisk węglowych w budynkach jednorodzinnych i indywidualnych
                          lokalach mieszkalnych oraz montaż instalacji solarnych”.
17. VI/66/2015 w sprawie skargi na Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków w Raciborzu. 

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Rafał Jasiński
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Urszula Sobocińska
 Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
 Naczelnik Wydziału Edukacji

Kultury i Sportu Robert Myśliwy
 Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
 Naczelnik Wydziału Lokalowego Agnieszka Mróz
 Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Dorota Fleszer
 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Radca Prawny Maciej Markowicz 
 

Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Henryk Mainusz otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 18, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił wnioski Prezydenta Miasta o zmianę planowanego porządku obrad zał. Nr 2,
i ujęcie dodatkowych następujących projektów uchwał  – zał. Nr 3:
 wniosek o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej w Raciborzu przy ulicy ks. 
Józefa Londzina. Prezydenta Miasta – z pkt. 18,

 wniosek o ujęcie w porządku obrad następujących projektów uchwał:
1) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 

umów dzierżawy nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej w Raciborzu przy 
ulicy ks. Józefa Londzina – nowa do pkt. 18.

2) Uchwała w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Racibórz do zawarcia umowy dotacji 
oraz wystawienia weksla „in blanco” i podpisanie deklaracji wekslowej jako zabezpieczenie
umowy dotacji na zadanie pn.: „Ograniczenie niskiej emisji na terenie Miasta Racibórz 
poprzez likwidację lokalnych źródeł ciepła/palenisk węglowych w budynkach 
jednorodzinnych i indywidualnych lokalach mieszkalnych oraz montaż instalacji 
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solarnych”.
3) Uchwała w sprawie skargi na Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków w Raciborzu.  

 Radny Piotr Klima podziękował za zmianę trybu sprzedaży w projekcie uchwały z pkt. 18 
niemniej wniósł jednak o przesunięcie rozstrzygnięcia tej sprawy na następny miesiąc tak aby w
między czasie zorganizować dla radnych wizję tego terenu.   

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że uchwałę można przesunąć na kolejny miesiąc. 
Niemniej dodał, że trudno będzie wskazać inny teren gdyż nie został on tam jeszcze w pełni  
skomunalizowany.  

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek radnego Piotra Klimy w sprawie 
przesunięcia przedmiotowej uchwały z pkt. 18 na miesiąc maj. 

Rada przy 19 głosujących radnych, 14 głosami za, 2 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższy wniosek.
 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie cały porządek obrad z uwzględnieniem 

dwóch dodatkowych projektów uchwał.
Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła poniższy porządek obrad:

1. Otwarcie sesji - dokonane.
2. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie miasta Racibórz za rok 2014.
5. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Raciborzu za 2014 rok .
6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 rok.
7. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu (WTZ).
8. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu (promocja).
9. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Policji w 

Raciborzu.
10. Uchwała w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego Nr 4 w Raciborzu.
11. Uchwała w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu miasta dla 

niepublicznych przedszkoli, szkół i placówek oświatowych oraz innych form wychowania 
przedszkolnego, prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne oraz trybu i zakresu kontroli i 
prawidłowości wykorzystania udzielonej dotacji.

12. Uchwała w sprawie ustalenia planu sieci oraz granic obwodów publicznych szkół 
podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez Miasto Racibórz.

13. Uchwała w sprawie przyjęcia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 
nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobieranych 
przez szkoły wyższe lub zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności i form, na które 
dofinansowanie jest przyznawane dla nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych, 
dla których organem prowadzącym jest Miasto Racibórz na rok 2015.

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Zakładu 
Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Raciborzu oraz wyrażenia zgody na pokrycie nowych 
udziałów aportem rzeczowym.

15. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/594/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 27 
sierpnia 2014 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Racibórz.

16. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/619/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 24 
września 2014 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego
zasobu Gminy Miasta Racibórz.

17. Uchwała w sprawie wyznaczenia miejsc postojowych oraz przyjęcia regulaminu korzystania z 
parkingu na Placu Długosza.

18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości” prawa 
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własności użytkowanych wieczyście nieruchomości drogowych położonych w Raciborzu.
19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości” prawa 

własności użytkowanej wieczyście nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Piaskowej.
20. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym na rzecz 

użytkowników wieczystych nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ul. 
Bosackiej 1.

21. Uchwała w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Racibórz do zawarcia umowy dotacji 
oraz wystawienia weksla „in blanco” i podpisanie deklaracji wekslowej jako zabezpieczenie 
umowy dotacji na zadanie pn.: „Ograniczenie niskiej emisji na terenie Miasta Racibórz poprzez
likwidację lokalnych źródeł ciepła/palenisk węglowych w budynkach jednorodzinnych i 
indywidualnych lokalach mieszkalnych oraz montaż instalacji solarnych”.

22. Uchwała w sprawie skargi na Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków w Raciborzu. 
23. Interpelacje, zapytania i wnioski.
24. Zakończenie sesji.

Ad 2. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Miasta Racibórz.

Rada przy 18 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się  przyjęła 
Protokół Nr V/15 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 25 marca 2015 r.

Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił bieżącą realizację uchwał Rady Miasta 
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta 
Miasta obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią - zał. Nr 4 do protokołu. 
Następnie przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między 
sesjami. Lista omówionych wydarzeń stanowi -   zał. Nr 5 do protokołu.

 Radny Marek Rapnicki zapytał, czy Prezydent Miasta mógłby przedstawić Radzie szersza 
informację, na temat ostatnich zmian kadrowych w urzędzie.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że wszystko co na ten temat miał do powiedzenie 
media już przekazały. Dodał, że na tą chwilę nie będzie powoływał drugiego swojego zastępcy. 
Niemniej przekazał, że docelowo nie wyobraża sobie jednak pracy w dwuosobowym składzie.  
Dodał, że rozwiązanie sprawy nastąpi albo w czasie wakacji albo zaraz po nich.          

 Przew. RM Henryk Mainusz przedstawił radnym wstępny zarys obchodów jubileuszu 25-lecia 
samorządu terytorialnego – zał. Nr 6 do protokołu.   

 Radny Piotr Klima przekazał, że wcześniej do jubileuszu samorządu były przez radnych 
składane różne propozycje na które nikt się nie odniósł, a teraz stawia się Radę przed faktem 
dokonanym nie rozmawiając wcześniej o tym z radnymi. Zaapelował aby radnych traktować 
poważnie.    

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że jest to propozycja święta samorządu. Uznał, że na
końcu sesji będzie czas aby w tej sprawie podyskutować. Zaproszenia nie zostały jeszcze 
wysłane, póki co jest etap ustalenia gościa honorowego, który będzie mógł w tym dniu 
wystąpić z krótkim wykładem. Wskazał, że 5 lat temu gościł u nas prof. Kulesza główny autor 
reformy samorządu. Dodał, że w tym roku myśli się o prof. Jerzym Buzku. W zakresie 
odznaczeń przekazał, że przyjęto klucz odnoszący się do prezydentów i przewodniczących rady
pełniących funkcję przez całą kadencję. 

 Radny Piotr Klima wskazał, że jego propozycją było zorganizowanie konferencji poświęconej 
samorządowi.
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 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nikt nie broni radnemu aby taką konferencję 
organizował. Wskazał, że ta propozycja ma mieć charakter bardziej uroczysty. Dodał, że termin
czerwcowy jest lepszym terminem niż listopadowy. Uznał również, że panel dyskusyjny też, 
jest możliwy ale nie koniecznie przy okazji tego święta.

Ad 4. Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie miasta Racibórz za rok
         2014.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że sesji gościmy przedstawicieli firmy Empol panów 
Jerzego Piotrowskiego i Leszka Rataja.

 Pan Leszek Rataj przedstawiciel firmy Empol w formie prezentacji przedstawił zakres 
działalności firmy oraz wizualizację zakładu, który ma powstać w Raciborzu. Skan prezentacji 
stanowi zał. Nr 7 do protokołu.

 Radny Piotr Klima zapytał na ile lat jest przewidziana ta instalacja i czy nie ma zagrożenia w 
tym, że zmieniające się tendencje ograniczą możliwość składowania odpadów w ziemi na rzecz
ich spalania.

 Pan Leszek Rataj przedstawiciel firmy Empol przekazał, że ten system obojętnie jaki będzie 
trend w Polsce dotyczy gnijącej frakcji odpadów, które stanowią 50% całości, której się nie da 
spalać. Dodał, że ta instalacja nie powoduje, żadnych szkodliwych emisji dzięki biofiltrom. 

 Radny Piotr Klima zapytał, czy takie właśnie instalacje są zlokalizowane w pobliskich czeskich 
miastach.  

 Pan Leszek Rataj przedstawiciel firmy Empol przekazał, że są to bardzo podobne instalacje. 
 Przew. RM Henryk Mainusz poprosił o przedstawienie opinii komisji do przedmiotowego 

punktu obrad.
 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zapoznała się z przedmiotową informacja ale 

jej nie opiniowała.
 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP zapoznała się z przedmiotową informacja 

i nie wniosła do nie uwag. 
 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS nie opiniowała przedmiotowego 

materiału.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk odnosząc się do materiału przekazanego radnym wyjaśnił 

zapisy tabeli ze str.20, które zostały mylnie zinterpretowane w mediach.
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 

dalszej dyskusji zamknął przedmiotowy punkt obrad.
Materiał pt. „Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie miasta Racibórz 
za rok 2014” stanowi zał. Nr 8 do protokołu.  

Ad 5. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Raciborzu za 2014 rok .

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zapoznała się z przedmiotowym 
sprawozdaniem ale go nie opiniowała.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP zapoznała się z przedmiotowym 
sprawozdaniem i  nie wniosła do niego uwag. 

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS nie opiniowała przedmiotowego 
sprawozdania.

 Radny Marcin Fica przekazał, że ostatnio w rejonie ulic Wojska Polskiego, Ogrodowa, 
Odpoczynkowa często z pojazdów giną tablice rejestracyjne . Zapytał więc czy sprawa ta jest 
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znana Straży Miejskiej. Dodał, że w rejonie tym mieszkańcy nie widzą dzielnicowego 
funkcjonariusza.

 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński przekazał, że żadna informacja do komendy w
zakresie kradzieży tablic nie dotarła, a dzielnicowi patrolują swoje rejony na bieżąco.

 Radny Marcin Fica poprosił aby SM zainteresowała się problemem kradzieży tablic 
rejestracyjnych.

 Radny Michał Woś zapytał czy na dzisiejszej sesji będziemy gościć również Komendanta 
Powiatowego Policji.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji 
będzie przedmiotem majowej sesji.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dalszej dyskusji zamknął przedmiotowy punkt obrad.

Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Raciborzu za 2014 rok” stanowi zał. Nr 9 do 
protokołu.   

  
Ad 6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 rok.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się  przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VI/50/2015 stanowi zał. Nr 10 do protokołu.

Ad 7. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu (WTZ).

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr VI/51/2015 stanowi zał. Nr 11 do protokołu.

Ad 8. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu
          (promocja).

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się  przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VI/52/2015 stanowi zał. Nr 12 do protokołu.
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Ad 9. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Policji
          w Raciborzu.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały.

 Radny Piotr Klima wskazał, że środki te mają zostać przeznaczone na rzutnik multimedialny 
oraz ekran i rozumie, że Policja mogła wcześniej tego sprzętu nie mieć, natomiast każda 
placówka szkolna taki sprzęt już ma i nic nie stoi na przeszkodzie aby Policja prowadząc w 
szkołach prelekcje korzystała ze sprzętu szkoły. Poprosił również o przedstawienie pisma z 
Policji w tej sprawie.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że pisma Policji nie jest wstanie teraz na sesji  
przedstawić. Następnie dodał, że Policja takie prelekcje przeprowadza nie tylko w szkołach. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się  przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VI/53/2015 stanowi zał. Nr 13 do protokołu.

Ad 10. Uchwała w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego Nr 4 w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji oraz brak chętnych do  
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się  przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VI/54/2015 stanowi zał. Nr 14 do protokołu.

Ad 11. Uchwała w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu miasta
            dla niepublicznych przedszkoli, szkół i placówek oświatowych oraz innych form
            wychowania przedszkolnego, prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne oraz trybu
            i zakresu kontroli i prawidłowości wykorzystania udzielonej dotacji.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały. 

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że na Komisji OKSRiOS Prezydent Miasta 
informował, że jedno przedszkole miało kłopoty z rozliczeniem. Zapytała więc czy sprawa jest 
dalej w toku, czy też została już rozwiązana.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że jest to dość przewlekła sprawa administracyjna. 
Dodał, że strona odwołuje się przed Samorządowym Kolegium Odwoławczym w Katowicach. 
Wskazał również, że strona będzie mogła decyzje SKO zaskarżyć do sądu administracyjnego 
więc sprawa ta może potrwać jeszcze parę miesięcy.
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 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się  przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VI/55/2015 stanowi zał. Nr 15 do protokołu.

Ad 12. Uchwała w sprawie ustalenia planu sieci oraz granic obwodów publicznych szkół
            podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez Miasto Racibórz.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały. 

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały z uwzględnieniem autopoprawki w § 1 ust. 1 gdzie zamiast SP Nr 5 
wpisuje się na końcu ZSP Nr 4 oraz wprowadza się korektę ulic wpisanych w załącznikach.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji oraz brak chętnych do  
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę z uwzględnieniem autopoprawki 
przedstawionej na Komisji OKSRiOS.

Rada przy 20 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się  przyjęła 
powyższą uchwałę z uwzględnieniem autopoprawki. 
Uchwała Nr VI/56/2015 stanowi zał. Nr 16  do protokołu.

Ad 13. Uchwała w sprawie przyjęcia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego
            nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie
            pobieranych przez szkoły wyższe lub zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności
            i form, na które dofinansowanie jest przyznawane dla nauczycieli zatrudnionych 
            w placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Miasto Racibórz
            na rok 2015.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały z uwzględnieniem autopoprawki w § 5 załącznika do uchwały gdzie 
zapis „50%” zastępuje się zapisem „80%”.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały. 

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały gdyż Prezydent Miasta poprosił o wycofanie  jej z porządku obrad komisji.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że powodem wycofania projektu z obrad komisji 
oświaty, były wątpliwości natury prawnej. Dodał, że zostały one jednak wyjaśnione w formie 
autopoprawki wniesionej na komisji budżetu. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji oraz brak chętnych do  
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę z uwzględnieniem autopoprawki 
przedstawionej na Komisji RGBiF.

Rada przy 20 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się  przyjęła 
powyższą uchwałę z uwzględnieniem autopoprawki. 
Uchwała Nr VI/57/2015 stanowi zał. Nr 17  do protokołu.
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Ad 14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Zakładu
            Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Raciborzu oraz wyrażenia zgody na pokrycie
            nowych udziałów aportem rzeczowym.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do  
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się  przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VI/58/2015 stanowi zał. Nr 18 do protokołu.

 Radny Michał Woś przekazał, że nieobecna dzisiaj radna Anna Szukalska zwracała uwagę na 
kolizję prawną odnoszącą się się do osoby z nadzoru prawnego i członka rady nadzorczej 
spółki jednocześnie.   

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w sensie formalnym kolizji nie ma ale w 
przyszłości takich sytuacji będzie się unikać.

Ad 15. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/594/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia
            27 sierpnia 2014 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie
            Gminy Racibórz.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały z uwzględnieniem autopoprawki Prezydenta Miasta aby na str. 2 
wykreślić zapis ”c) kolor biały – szkło bezbarwne” oraz na str. 3 wykreślić podwójny zapis 
„każde 50 osób uczestniczących w imprezie … .

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały. 

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do  
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę z uwzględnieniem autopoprawki 
przedstawionej na Komisji RGBiF.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę z 
uwzględnieniem autopoprawki. Uchwała Nr VI/59/2015 stanowi zał. Nr 19 do protokołu.

Ad 16.  Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/619/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia
             24 września 2014 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład
             mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Racibórz.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały. 

 Radny Michał Woś przekazał, że uzasadnienie w tej uchwale jest wzorowym, bardzo czytelnym 
uzasadnieniem.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji oraz brak chętnych do  
dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się  przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VI/60/2015 stanowi zał. Nr 20 do protokołu.
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Ad 17. Uchwała w sprawie wyznaczenia miejsc postojowych oraz przyjęcia regulaminu
            korzystania z parkingu na Placu Długosza.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Piotr Klima zapytał ile gmina zarobiła w ostatnim roku na parkowaniu na Pl. Długosza. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że z uwagi na promocyjną opłatę 1 zł na cały dzień 

parking był dobrze obłożony i przychody OSiR-u były rzędu 50.000 zł rocznie, jednakże 
odliczając koszt obsługi, zysk zakładu był niewielki.

 Radny Michał Woś uznał, że nie powinno się pytać ile miasto zarabiało na parkingach ale ile 
pieniędzy wyciągało z kieszeni mieszkańców. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do  
dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 16 głosami za, 1 przeciw i 3 wstrzymującymi się  przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VI/61/2015 stanowi zał. Nr 21 do protokołu. 

Ad 18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości”
             prawa własności użytkowanych wieczyście nieruchomości drogowych położonych 
             w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do   
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się  przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VI/62/2015 stanowi zał. Nr 22 do protokołu. 

Ad 19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości”
            prawa własności użytkowanej wieczyście nieruchomości położonej w Raciborzu przy
             ul. Piaskowej.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do   
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr VI/63/2015 stanowi zał. Nr 23 do protokołu. 

Ad 20. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym na rzecz
            użytkowników wieczystych nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy 
            ul. Bosackiej 1.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Piotr Klima wskazał na brak parkingu i możliwości wyjazdu na ul. Bosacką, a także na 
wycinkę drzew od strony rzeki Odry. 
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 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w gestii UM jest uregulowania prawa własności.
Dodał, że przedsiębiorca wystąpił też do miasta o dodatkowe gruntu od strony Odry. Natomiast
od strony ul. Bosackiej będzie organizowany parking na wykupionej działce jednakże system 
wjazdu i wyjazdu jest tam dość skomplikowany ze względu na położenie tej nieruchomości. 
Wyjaśnił również, że wycinka 3 drzew jest związana ze ścieżka rowerowa.

  Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do  
dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się  przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VI/64/2015 stanowi zał. Nr 24 do protokołu.      

Ad 21. Uchwała w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Racibórz do zawarcia umowy 
            dotacji oraz wystawienia weksla „in blanco” i podpisanie deklaracji wekslowej jako 
            zabezpieczenie umowy dotacji na zadanie pn.: „Ograniczenie niskiej emisji na terenie
            Miasta Racibórz poprzez likwidację lokalnych źródeł ciepła/palenisk węglowych 
            w budynkach jednorodzinnych i indywidualnych lokalach mieszkalnych oraz montaż
            instalacji solarnych”.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do   
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr VI/65/2015 stanowi zał. Nr 25 do protokołu. 

Ad 22. Uchwała w sprawie skargi na Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków w Raciborzu.

 Radna Zuzanna Tomaszewska poprosiła o szersze uzasadnienie Prezydenta Miasta dla tej 
uchwały.

 Radny Michał Woś zapytał czym ta skarga różni się od tej z zeszłego miesiąca.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że ta skarga tylko pozornie jest podobna do skargi z

poprzedniego miesiąca. Wskazał, że w tym przypadku bardziej chodzi o przewlekłość 
postępowania niż o wysokość zobowiązania wobec MZB. Dodał, że skarga dlatego trafiła tak 
późno do rady gdyż były jeszcze podjęte próby polubownego załatwienia sprawy do czego 
skarżąca sama się na początku deklarowała.  Wskazał, że dzisiaj Rada jedynie uznaje się za 
właściwą do rozpatrzenia skargi, a jej rozpatrzenie nastąpi na następnej sesji po uzyskaniu 
stanowiska Komisji Rewizyjnej.

 Radna Anna Ronin poprosiła o przedstawienie treści uchwały.
 Przew. RM Henryk Mainusz odczytał treść przedmiotowej uchwały, a następnie z uwagi na brak

chętnych do  dalszej dyskusji poddał ją pod głosowanie.
Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr VI/66/2015 stanowi zał. Nr 26 do protokołu 

Ad 23. Interpelacje, zapytania i wnioski.

 Radna Anna Ronin przedstawiła następujące interpelacje:
1) w sprawie odpowiedzi na interpelację z miesiąca marca dotyczącej rozliczenia kosztów za 

centralne ogrzewanie lokatorów nieruchomości zlokalizowanych w Raciborzu przy ul. 
Czekoladowej i Podwale - zał. Nr 27,

2) w sprawie odpowiedzi na interpelację z sesji marcowej dotyczącej mierzalności efektów 
działań Referatu Przedsiębiorczości  -   zał. Nr 28.
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 Radna Zuzanna Tomaszewska przedstawiła następujące zapytania  i interpelacje:
1) odnosząc się do ostatnich zmian personalnych w Urzędzie Miasta zapytała kto zajmie się 

oświatą i przygotuje szkoły do nowego roku szkolnego, 
2) w sprawie wprowadzenie w Radzie Miasta elektronicznego systemu liczenia głosów.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że zgodnie z prośbą z ostatniej sesji do tematu 
elektronicznego systemu liczenia głosów Rada wróci w maju. 

 Radny Leszek Szczasny przedstawił następujące interpelacje - zał. Nr 29 – 39:
1) w sprawie konfliktu ślubowań dotyczących osoby zatrudnionej na stanowisku kierownika 

referatu przedsiębiorczości,
2) w sprawie odnowienia herbów przy wjeździe do Raciborza,
3) w sprawie oznaczenie szlaków rowerowych w mieście,
4) w sprawie ruchu rowerowego na ul. Nowej,
5) w sprawie zakazu parkowania przy ul. Odrzańskiej,
6) w sprawie bezpieczeństwa na skrzyżowaniu ulic Słowackiego – Ocicka,
7) w sprawie informacji na temat nowego budynku powstającego na Rynku,
8) w sprawie rażących przystanków na ul. Opawskiej,
9) w sprawie funkcjonowania Orlików w mieście,
10) w sprawie ekspozycyjnych stojaków z RCK,
11) w sprawie godzin otwarcia RCI.

 Radny Piotr Klima przedstawił następujące interpelacje:
1) w sprawie zamówienia intencji mszalnej w Dniu Samorządu Terytorialnego,
2) w sprawie obchodów Święta Konstytucji 3 Maja,
3) w sprawie przedyskutowania obchodów 25 lecia samorządu terytorialnego oraz dotarcia do 

wszystkich poprzednich radnych aby posłuchać ich propozycji, co można w mieście 
poprawić, 

4) w sprawie braku tablic z hasłem „na sprzedaż” dotyczących dużych wolnych terenów,
5) w sprawie uruchomienia miast partnerskich w zakresie nawiązania współpracy pomiędzy 

organizacjami pozarządowymi,
6) w sprawie inspirowania uczniów szkół średnich np. „mechanika” w zakresie historii techniki

i utworzenia w mieście muzeum techniki,
7) w sprawie braku udziału radnych w spotkaniach, które omawiane są przez Prezydenta 

Miasta na początku sesji,
8) w sprawie doprowadzenia do spotkania dyrektora  PKP odpowiedzialnego za dworce z 

obecnymi i byłymi kolejarzami z miasta,
9) w sprawie spóźnionych informacji, które docierają do radnych, gdzie szybsze pod tym 

względem są media,
10) w sprawie informowania mieszkańców przez media przed danymi wydarzeniami, a nie już 

po,
11) w sprawie ostatniego wypadku na ścieżce rowerowej uznał, że należy zwrócić się z apelem 

do rowerzystów aby stroje ich zawierały elementy odblaskowe, 
12) w sprawie niezbędnej interwencji w supermarketach posiadających parkingi aby działaniami

ich ochrony zostały objęte również te parkingi,
13) w sprawie zobowiązania zarządców domów do zamalowywania napisów szpecących 

elewacje,
14) w sprawie wyjaśnienia i odniesienia się do stwierdzenia radnego Michała Wosia „czy miasto

zarabia czy też wyciąga od obywateli”.
 Radny Marek Rapnicki przedstawił i przedłożył następujące zapytania i interpelacje - zał. Nr 

40:
1) w sprawie poszerzenia pasa jezdni na ul. Ocickiej pomiędzy ul. Osiedleńczą a Węgierską,
2) w sprawie braku świateł na skrzyżowaniu ul. Starowiejskiej i Głubczyckiej,
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3) w sprawie braku skutecznych połączeń komunikacji miejskiej pomiędzy Szpitalem 
Rejonowym przy ul. Gamowskiej, a siedzibą ZUS,

4) w sprawie zasadności przeprowadzenia konkursu na najładniejszą elewację prywatnej 
posesji,

5) w sprawie stanu budynku dawnej winiarni przy ul. Zborowej,
6) w sprawie bezprawnego zatrzymywania się pojazdów na ul. Ocickiej przy SP 18.

 Radny Michał Woś przedstawił i przedłożył do protokołu następujące interpelacje -   zał. Nr 41:
1) w sprawie powołania w Raciborzu filii oddziału Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu 

Drogowego (punkt egzaminacyjny),
2) w sprawie utworzenia w Raciborzu punktu paszportowego,
3) w sprawie planowanej wycinki drzew w związku z budową ścieżki rowerowej wzdłuż Odry 

„miejskiej”,
4) w sprawie materiału, z którego będzie wykonana ścieżka rowerowa wzdłuż Odry 

„miejskiej”,
5) w sprawie organizacji wybiegu dla psów przy ul. Przejazdowej,
6) w sprawie znaków poziomych w strefie płatnego parkowania,
7) w sprawie krawężników przy ul. Młyńskiej,
8) w sprawie terenu przy ul. Jana w okolicy sklepu PSS „Społem” (tzw. berliniok),
9) w sprawie budowy chodnika na skwerze przy ul. Kasprowicza,
10) w sprawie budowy parkingu przy ul. Wojska Polskiego,
11) w sprawie zdemolowanego witacza w Markowicach,
12) w sprawie podświetlenia raciborskich witaczy,
13) w sprawie reklam w przestrzeni miasta (ponowna),
14) w sprawie bezpłatnych wstępów dla uczniów klas czwartych szkół podstawowych na 

miejskie lodowisko (ponowna),
15) w sprawie oświetlenia ulicznego przy ul. Bielskiej (ponowna). 

 Radny Franciszek Mandrysz przedstawił następujące interpelacje – zał. Nr 42:
1) w sprawie określenia produktu miejskiego brutto lub netto w przeliczeniu na jednego 

mieszkańca,
2) w sprawie budynku dworca kolejowego w Raciborzu,
3) w sprawie wsparcia klubów sportowych w związku z zaleceniami pokontrolnymi Sanepidu.

 Radny Zbigniew Sokolik przedstawił i przedłożył następujące interpelacje:
1) w sprawie wysokiego poziomu wód gruntowych na Nowych Zagrodach - zał. Nr 43,
2) w sprawie koniecznej naprawy chodnika przy Przedszkolu Nr14 na ul. Miechowskiej oraz 

przycięcia lub usunięcia dwóch topoli na terenie przedszkola,
3) w sprawie naprawy łącznika drogi pomiędzy ulicami Pomnikowa i Polna przy okazji 

remontu ul. Polnej,
4) w sprawie możliwości podłączenia do sieci c.o. budynków jednorodzinnych przy ul. 

Gwiaździstej,
5) w sprawie tzw. małej strefy ekonomicznej specjalnej zapytał czy wiadomo kiedy będzie 

gotowy teren przy ul. Bartka Lasoty i czy będzie możliwy tam dojazd pojazdów powyżej 3,5
tony,  

6) w sprawie terenu po byłej cukrowni zapytał czy złożono ofertę zakupu do syndyka i czy jest 
możliwość wydzielenia z tego obszaru terenu o powierzchni ok. 1- 2 ha dla inwestorów, 
którzy już tam działają,

7) w sprawie zabezpieczenia ogrodzenia terenu po byłej Komendzie Policji na ul. K.Miarki.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że wiele tych drobnych spraw radni mogą zgłosić 

między sesjami, bezpośrednio w wydziałach, a nie w formie interpelacji na sesji.
 Radny Zbigniew Sokolik zapytał po co więc radni mają przychodzić na sesję.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że na pewno nie po to by zasypywać prezydenta 
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interpelacjami. Dodał, że przez dwie sesje zostało złożonych więcej interpelacji niż w całym 
zeszłym roku. 

 Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że dla niego nie mają znaczenia prezentowane w 
mediach rankingi radnych według ilości złożonych interpelacji ale uznał, że sesja nie może się 
też zamienić w „niemy sejm”.  

 Radny Marcin Fica zapytał czy zostaną uruchomione środki dla Straży Miejskiej na zakup 
samochodu oraz przedłożył do protokołu następujące interpelacje  – zał. Nr 44:
1) w sprawie oznakowania zjazdu na Racibórz z autostrady A 4 na węźle Gliwice – Kleszczów,
2) w sprawie naprawy chodnika przed przejazdem w Markowicach,
3) w sprawie niewłaściwego parkowania pojazdów na ul. Londzina  na odcinku od Pl.Wolności

do ul. Stalmacha oraz na ul. Drewnianej przy przystanku autobusowym,
4) w sprawie zwiększenia ilości stojaków na rowery oraz ławek na Rynku,
5) w sprawie zabudowania lustra przy ul Klasztornej od strony Urzędu Pracy naprzeciwko 

wyjazdu z osiedla ul. Wojska Polskiego 5 – 9,
6) w sprawie naprawy zatok przystanków w ciągu ulicy Ocickiej o obu stronach,
7) w sprawie zabezpieczenia budynku na skrzyżowaniu ulic Mariańska i Pastora Michejdy,
8) w sprawie  Klasztornej stojaków z torebkami na psie odchody,
9) w sprawie wyczyszczenia rowu wzdłuż ul Głubczyckiej od posesji  nr 61 do ul. Gamowskiej

(ponowna),
10) w sprawie uzupełnienia brakujących tablic z nazwami ulic Starowiejskiej i Klasztorna oraz 

obrócenia kilku innych tablic i znaków,
11) w sprawie zamontowania 2 lamp na ul. Reymonta przy sklepie Biedronka.

 Radny Janusz Loch przedstawił następujące interpelacje - zał. Nr 45:
1) w sprawie odnowienia skweru przy ul. Klasztornej,
2) w sprawie remontu nawierzchni ulicy Bończyka. 

 Radny Andrzej Rosół przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie regulacji kamer monitoringu miejskiego - zał. Nr 46,
2) w sprawie zmiany lokalizacji kolorowych kubłów na śmieci / odpady stojących przy bramie 

głównej Szkoły Podstawowej Nr 13 - zał. Nr 47.
 Radny Wiesław Szczygielski przedstawił następujące zapytania i interpelacje:

1) w sprawie rewitalizacji Parku Jordanowskiego przy ul. Stalmacha,
2) w sprawie przeniesienia magazynu przeciwpowodziowego zlokalizowanego przy ul. 

Opawskiej do garaży po byłej Komendzie Policji przy ul. K.Miarki, 
3) w sprawie oznaczenia jednego miejsca parkingowego dla osoby niepełnosprawnej przy 

Stacji Caritas na ul. Rzeźniczej. 
 Przew. RM Henryk Mainusz zarządził przerwę w obradach od 17:05 do 17:30.
 Po przerwie Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił odpowiedzi na następujące zapytania 

i interpelacje radnych: 
 Odnośnie interpelacji radnej Anny Ronin:

1) w sprawie odpowiedzi na interpelację z miesiąca marca dotyczącej rozliczenia kosztów 
za centralne ogrzewanie lokatorów nieruchomości zlokalizowanych w Raciborzu przy 
ul. Czekoladowej i Podwale przekazał, że odpowiedź zostanie przygotowana na piśmie,

2) w sprawie odpowiedzi na interpelację z sesji marcowej dotyczącej mierzalności efektów 
działań Referatu Przedsiębiorczości przekazał, że nie przypomina sobie aby wcześniej w
mieście funkcjonowało stanowiska ds. przedsiębiorczości i nie bardzo rozumie co to 
znaczy, że „nie jest tajemnicą, że Racibórz nie jest miastem przyjaznym dla inwestora”.  

 Odnośnie zapytania radnej Zuzanny Tomaszewskiej  o to kto zajmie się oświatą i przygotuje
szkoły do nowego roku szkolnego przekazał, że szkoły są samodzielnymi jednostkami 
kierowanymi przez dyrektorów więc te obawy są nie potrzebne.
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 Odnośnie interpelacji radnego Leszka Szczasnego:
1) w sprawie konfliktu ślubowań dotyczących osoby zatrudnionej na stanowisku 

kierownika referatu przedsiębiorczości przekazał, że nie widzi żadnego konfliktu. 
Wskazał, że w podobnej sytuacji jest wielu innych osób. Dodał, że nie jest możliwe 
zamknięcie urzędu czy innych instytucji dla pracowników spoza naszego miasta,  

2) w sprawie odnowienia herbów przy wjeździe do Raciborza przekazał, że podlegają one 
czyszczeniu co jakiś czas,

3) w sprawie oznaczenie szlaków rowerowych w mieście przekazał, że miasto będzie 
starało się na to zadanie pozyskać środki pomocowe z programu polsko – czeskiego 
Intereg 5A,

4) w sprawie ruchu rowerowego na ul. Nowej przekazał, że jest to do rozważenia,
5) w sprawie zakazu parkowania przy ul. Odrzańskiej przekazał, że potrzebne jest 

doprecyzowanie o jaki odcinek dokładnie chodzi,
6) w sprawie bezpieczeństwa na skrzyżowaniu ulic Słowackiego – Ocicka przekazał, że 

trzeba tam najzwyczajniej uważać przy włączaniu się do ruchu zwłaszcza jadąc od 
strony ul. Słowackiego,

7) w sprawie informacji na temat nowego budynku powstającego na Rynku przekazał, że 
po stronie miasta jest tylko decyzja czy dany teren sprzedać czy nie. Teren musi zostać 
zagospodarowany zgodnie z planem przestrzennym i wytycznymi konserwatorskimi. W 
zakresie ogrodzenia terenu przekazał, że plac budowy został właściwie zabezpieczony i 
trudno wymagać od inwestora coś więcej,

8) w sprawie rażących przystanków na ul. Opawskiej przekazał, że odpowie na piśmie,
9) w sprawie funkcjonowania Orlików w mieście przekazał, ze obiekty te są dostępne, a ich

godziny otwarcia są uregulowane. Dodał, że trudno porównywać nasz klimat do klimatu 
krajów południowych. Wskazał, że granie w nocy kosztuje. Następnie odnosząc się 
ogólnie do wszystkich interpelacji wskazał, że na ich realizacje potrzeba by drugiego 
budżetu. Uznał więc, że za każdym razem będzie zmuszony prosić radnych o wskazanie 
źródła finansowania, poza oczywiście tymi sprawami, które stanowią zagrożenie i trzeba
szybko interweniować,

10) w sprawie ekspozycyjnych stojaków z RCK przekazał, że są one wykorzystywane na 
bieżąca i nie tylko do wystaw plenerowych ale i wewnątrz budynku,

11) w sprawie godzin otwarcia RCI wskazał, że to też kwestia środków finansowych na 
zatrudnienie co najmniej dwóch pracowników. 

 Odnośnie interpelacji radnego Piotra Klimy:
1) w sprawie zamówienia intencji mszalnej w Dniu Samorządu Terytorialnego przekazał, 

że w 27 maja tj. w dniu sesji nie będzie to chyba zbyt fortunne. Dodał, że planowane jest
zamówienie mszy w dniu uroczystości,

2) w sprawie obchodów Święta Konstytucji 3 Maja przekazał, że w tym dniu będzie 
mówiło się o trzech ważnych sprawach więc nie ma potrzeby wspominania obchodów 
jubileuszu samorządu. Dalej wskazał, że warta honorowa harcerzy pod pomnikiem 
Biskupa Gawliny jest pełniona od zawsze i jest ona wystarczająca,

3) w sprawie obchodów 25 lecia samorządu terytorialnego uznał, że podziękowania będą 
przygotowane dla radnych z wszystkich kadencji. Dodał też, że nie nie będzie nikomu 
bronił integrowania się. 

4) w sprawie braku tablic z hasłem „na sprzedaż” dotyczących dużych wolnych terenów 
przekazał, że jest to interes właściciela terenu,

5) w sprawie nawiązania współpracy pomiędzy organizacjami pozarządowymi z miast 
partnerskich zaproponował aby to organizacje pozarządowe zwróciły się z konkretna 
propozycją,

6) w sprawie inspirowania uczniów szkół średnich np. „mechanika” w zakresie historii 
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techniki przekazał, że w mieście nie ma za bardzo warunków aby tworzyć kolejne 
muzeum – tj. muzeum techniki,

7) w sprawie braku udziału radnych w spotkaniach, które omawiane są przez Prezydenta 
Miasta na początku sesji wyjaśnił, ze jest to sprawozdanie z pracy prezydenta, a nie 
radnych,. Dodał, że niejednokrotnie korzysta ze wsparcia poszczególnych radnych i 
wtedy jest to podkreślane, 

8) w sprawie doprowadzenia do spotkania dyrektora  PKP odpowiedzialnego za dworce z 
obecnymi i byłymi kolejarzami z miasta uznał, że jeżeli pracownicy chcą się spotkać z 
osoba funkcyjna w PKP to nikt im tego przecież nie broni. Wskazał, że dworzec 
oczywiście nadaje się do remontu ale jest to ponad 2 tys. m2 powierzchni i żeby go 
zmodernizować potrzeba 15-20 mln zł. PKP więc pyta pod jakie inne funkcje ? Zgadza 
się z tym, że dworce systemowe to dla miasta nie jest dobre rozwiązania. Będzie więc 
trzeba dalej rozmawiać i porozumieć się w zakresie kompromisowego rozwiązania, 

9) w sprawie spóźnionych informacji, które docierają do radnych, gdzie szybsze pod tym 
względem są media przekazał, że w dobie internetu tak to już jest. Wskazał, że z 
wieloma informacjami nie można czekać do sesji,

10) w sprawie bezpieczeństwa rowerzystów przekazał, że nie da się wyeliminować 
wszystkich zagrożeń. Dodał, że miasto poprzez budowę ścieżek ściąga rowerzystów z 
pasa jezdni. Wskazał, że w centrum miasta trudno będzie wydzielać osobne pasy więc 
zarówno kierujący pojazdami jak i rowerzyści powinni uważać,

11) w sprawie niezbędnej interwencji w supermarketach posiadających parkingi aby 
działaniami ich ochrony zostały objęte również te parkingi przekazał, że jest to dość 
trudny kwestia i nie łatwo będzie nad tym zapanować. Dodał, że na osoby proszące o 
pomoc należy jednak spojrzeć po ludzku,  

12) w sprawie zobowiązania zarządców domów do zamalowywania napisów szpecących 
elewacje przekazał, że Straż Miejska na bieżąco zwraca na to uwagę,

13) w sprawie stwierdzenia radnego Michała Wosia „czy miasto zarabia czy też wyciąga od 
obywateli” wyjaśnił, że miasto nie wyciąga od obywateli ani nie zarabia na parkingach.  
Uznał jednak, nie może też wszystko być za darmo.

 Odnośnie interpelacji radnego Marka Rapnickiego w sprawie stanu budynku dawnej 
winiarni przy ul. Zborowej przekazał, że to obiekt pozostający w rękach prywatnych. Dodał,
że była tam próba zmiany planu przestrzennego tak aby umożliwić tam handel 
wielkopowierzchniowy ale nie ma tam na to warunków z uwagi na brak parkingów. 
Wskazał, że jedyną instytucją, która może mieć wpływ na te obiekty to nadzór budowlany. 
Dodał, że na szczęście niektóre obiekty są odkupywane i odnawiane tak jak np. „zajazd 
biskupi”. Natomiast to co tam zostanie uruchomione zawsze pozostaje w gestii właściciela, 
podobnie jak w przypadku budynku budowanego przy Rynku. Dodał, że na pozostałe 
interpelacje radnego odpowie na piśmie.  

 Odnośnie interpelacji radnego Michała Wosia w sprawie powołania w Raciborzu filii 
oddziału Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu Drogowego (punkt egzaminacyjny) przekazał, że 
nie jest to pierwsza interpelacja w tej sprawie. Kwestia istotna to kto ten punkt utworzy i 
gdzie oraz skąd na to pozyskać środki. Dodał, że zwróci się o informację na temat 
warunków, które musi spełniać taki punkt. Następnie przekazał, że na pozostałe interpelacje 
radnego odpowie na piśmie. 

 Odnośnie interpretacji radnego Franciszka Mandrysza:
1) w sprawie określenia produktu miejskiego brutto lub netto w przeliczeniu na jednego 

mieszkańca przekazał, że temat wymaga przeanalizowania więc odpowie na piśmie,
2) w sprawie budynku dworca kolejowego w Raciborzu wskazał, że tak jak to mówił 

wcześniej problem nie w tym czy konstrukcja dworca da się remontować ale w tym za 
jakie środki i pod jakie cele,
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3) w sprawie wsparcia klubów sportowych w związku z zaleceniami pokontrolnymi 
Sanepidu przekazał, że zalecenia te użytkownicy boisk będą musieli wykonać. Dodał, że
oczywiście gdy będą to miejskie boiska to również przez miasto.

 Odnośnie interpelacji radnego Zbigniewa Sokolika:
1) w sprawie wysokiego poziomu wód gruntowych na Nowych Zagrodach przekazał, że 

jest to problem, na całe jednak szczęście poziom ten nie rośnie, jest wysoki więc 
występują okresowe zalania piwnic, czy podmakanie ścian fundamentów. Dodał, że nie 
ma gotowych rozwiązań, które dałyby przy jakiś rozsądnych nakładach gwarancje 
skutecznego obniżenia tego poziomu. W zakresie środków WFOŚiGW przekazał, że 
miastu nie jest znany program funduszu pozwalający pozyskać na ten cel środki, dlatego
też nie składano w tej sprawie wniosków.  

2) w sprawie koniecznej naprawy chodnika przy Przedszkolu Nr 14 na ul. Miechowskiej 
oraz przycięcia lub usunięcia dwóch topoli na terenie przedszkola przekazał, że trzeba 
przyjąć jakieś rozsądne rozwiązanie w kwestii wycinania drzew. Oczywiście gdy 
przyroda nadmiernie utrudnia życie to trzeba w nią jakiś minimalny sposób ingerować,

3) w sprawie naprawy łącznika drogi pomiędzy ulicami Pomnikowa i Polna przy okazji 
remontu ul. Polnej przekazał, że miasto nie może wydawać środków na nie swoje tereny,

4) w sprawie możliwości podłączenia do sieci c.o. budynków jednorodzinnych przy ul. 
Gwiaździstej przekazał, ze jakiś czas temu odbyło się spotkanie dla mieszkańców 
Nowych Zagród w kwestii takiego podłączenia. Dodał, że zapewne taka możliwość jest 
pod warunkiem, że nie będzie to dwóch ale jakaś większa grupa mieszkańców. 
 Radny Krzysztof Myśliwy przekazał, że dwie posesje na ul. Gwiaździstej są 

podłączone do c.o. , jednak zainteresowanie mieszkańców jest małe ze względu na 
cenę.  

5) w sprawie tzw. małej strefy ekonomicznej specjalnej zapytał czy wiadomo kiedy będzie 
gotowy teren przy ul. Bartka Lasoty i czy będzie możliwy tam dojazd pojazdów powyżej
3,5 tony przekazał, że w tej chwili jest wykonywana dokumentacja projektowa,  która 
ma uwzględniać przejazd pojazdów powyżej 3,5 t. Dodał, że dopiero kosztorys 
inwestorski określi ile to będzie kosztować i czy jeszcze w tym roku miasto będzie na to 
stać, 

6) w sprawie terenu po byłej cukrowni przekazał, że to wojewoda jako przedstawiciel 
skarbu państwa nie chętnie dzieli wieczyste użytkowanie na części. Dodał że po 
przekształceniu na własność właściciel będzie mógł te grunta podzielić.  Wskazał, 
jednocześnie, że syndyk w uzgodnieniu z sądem postanowił jednak przeprowadzić 
kolejny przetarg. Dodał, że miasto oczywiście wadium do tego przetargu wpłaci by 
potwierdzić zainteresowanie tym terenem. Wskazał, że taka deklaracja została złożona 
do syndyka zaraz po sesji marcowej.  

7) w sprawie zabezpieczenia ogrodzenia terenu po byłej Komendzie Policji na ul. K. 
Miarki przekazał, że zostanie to sprawdzone. Następnie jeszcze raz podkreślił, że zdaje 
sobie sprawę z tego, że radny ma prawo o wszystko zapytać, nawet o rzeczy drobne, ale 
jego lekka irytacja wynikała z ilości składanych zapytań i interpelacji. Wskazał, że 
wydziały odpowiedzialne za merytoryczne ich załatwianie, głównie jest to Wydział Dróg
Miejskich i Wydział Komunalny muszą nieraz odkładać istotne i ważne sprawy bieżące 
by je wszystkie rozpatrzyć w terminie. Dodał, że wolałby aby większość tych spraw 
zgłaszać na bieżąco w wydziałach, uniknie się wówczas pisania tak wielu odpowiedzi. 
Dodał, że radni zawsze interpelowali ale żeby na taka skalę, to jest to pierwszy raz. 
Wskazał, że wiele tych dzisiejszych interpelacji jest ważna. Dodał, że w myśl 
interpretacji interpelacji zapisanej w statucie są to jednak sprawy ważne dla miasta czy 
mieszkańców, nie zaś dla pojedynczego mieszkańca. Wyjaśnił, że nie zabrania nikomu 
składać interpelacji, poprosił jednak aby radni rozważyli z czym należy poczekać do 
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sesji, a co załatwić na bieżąco osobiście u niego czy w danym wydziale.    
 Odnośnie zapytania radnego Marcina Ficy w sprawie zakup samochodu dla Straży Miejskiej

przekazał, że nie ma już argumentu za tym aby zakup ten dalej wstrzymywać. Dodał, że 
sprawozdanie dzisiaj przedłożone radnym, a w nim wykazana ilość interwencji wskazuje, że
mieszkańcy potrzebują tej służby. Następnie dodał, że na resztę interpelacji odpowie na 
piśmie.

 Odnośnie interpelacji radnego Janusza Locha:
1) w sprawie odnowienia skweru przy ul. Klasztornej przekazał, że teren ten najpierw musi

przejrzeć,
2) w sprawie remontu nawierzchni ulicy Bończyka przekazał, że ta droga nadaje się do 

kapitalnego remontu, a w związku z tym trzeba ustawić ją do kolejki na lata przyszłe. 
 Odnośnie radnego Andrzeja Rosoła:

1) w  sprawie funkcjonowania RCI przekazał, że w mieście powinna działać zarówno 
informacja turystyczna ta na rynku w RCI jaki i ta na zamku prowadzona przez powiat,

2) w sprawie regulacji kamer monitoringu miejskiego przekazał tylko, że w takim mieście 
jak Racibórz trudno uniknąć wypadków z udziałem rowerzystów,

3) w sprawie zmiany lokalizacji kolorowych kubłów na śmieci / odpady stojących przy 
bramie głównej Szkoły Podstawowej Nr 13 przekazał, że problem jest w tym gdzie je 
przenieść.

 Odnośnie interpelacji radnego Wiesława Szczygielskiego:
1) w sprawie rewitalizacji Parku Jordanowskiego przy ul. Stalmacha przekazał, że akcja 

organizowana przez firmę produktów Nivea jest tylko na zachętę. Wskazał, że miasto na
place zabaw wydaje więcej środków. Niemniej z uwagi, że nie jest to to centralny park 
miasta trudno przeznaczyć na jego remont 2 mln zł.,  ale na pewno wzorem innych 
parków warto i ten uporządkować oraz odremontować jego urządzenia. 

2) w sprawie przeniesienia magazynu przeciwpowodziowego zlokalizowanego przy ul. 
Opawskiej do garaży po byłej Komendzie Policji przy ul. K. Miarki przekazał, że jest to 
dobry pomysł. Dodał, że dla centrum usług społecznych, które ma tam powstać ta część 
byłej komendy nie była brana pod uwagę.  

3) w sprawie oznaczenia jednego miejsca parkingowego dla osoby niepełnosprawnej przy 
Stacji Caritas na ul. Rzeźniczej przekazał, że sprawdzi czy będzie to możliwe tam do 
realizacji.

 Przew. RM Henryk Mainusz wracając do kwestii obchodów jubileuszu 25 lat samorządu 
terytorialnego przekazał, że temat ten jest otwarty i czeka na konkretne propozycje radnych. 
Wskazał jednak, że data 12 czerwca jest data optymalną. Drugą kwestią jest godzina tej 
uroczystości i propozycja aby poprzedzić to mszą św. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że godziny w dużej mierze będą zależały od 
odpowiedzi ze strony prof. Jerzego Buzka. 

 Przew. RM Henryk Mainusz dodał, że zgadza się z propozycja aby medalem i tytułem 
„Zasłużony dla Miasta Raciborza” zostały uhonorowane osoby pełniące w samorządzie funkcje 
prezydenta miasta i przewodniczącego rady przynajmniej przez jedną pełną kadencję z 
pominięciem osób, które w tej chwili piastują te funkcje.   

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że sprawa nagradzania jest zawsze dość delikatną 
sprawą, dlatego też proponuje się aby zostały odznaczone osoby wytypowane według 
przedstawionego klucza.

 Radny Marek Rapnicki zwrócił uwagę, na  potrzebę większego pochylenia się nad osobami z 
pierwszej kadencji Rady, wybranych w pierwszych wyborach w 1990 r. Uznał, że w latach 1989
i 1990 odwaga była w większej cenie niż w każdej następnej kadencji. Przypomniał, że 
wówczas w 1990 r. 27 z 36 radnych została wybrana z Raciborskiego Komitetu Obywatelskiego
Solidarność. 
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 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że generalnie pierwsza kadencja była trudna dla 
wszystkich, zarówno dla radnych jak i pracowników urzędu. Dodał, że obejmowanie tym 
wyróżnieniem także radnych byłoby już trudne. Uznał, że warto też zastanowić się jeszcze nad 
osobami zasłużonymi dla miasta, które nie koniecznie były w radzie, czy wręcz są spoza 
Raciborza.  Dodał, że osoby, o których mówił radny Marek Rapnicki można by wyróżnić w 
inny sposób.  

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że propozycje osób o których mówił Prezydent Miasta 
można jeszcze zgłaszać. Następnie uznał, że propozycja zaproszenia prof. Jerzego Buzka nie 
budzić żadnych wątpliwości, podobnie jak propozycja zaprezentowania rodzimych zespołów 
RCK. Wskazał również, że jeden dzień obchodów jak najbardziej wystarczy. W czasie 
uroczystości przewiduje się również krótkie podsumowanie 25 lat, wspomniane już wystąpienie
prof. Jerzego Buzka i występy zespołów RCK, a na koniec poczęstunek i wiele czasu na 
kuluarowe rozmowy. Dodał, że w BRM  jest przygotowywana lista zaproszonych osób. 

 Radny Marek Rapnicki wskazał, że dla podniesienia rangi uroczystości można rozważyć by 
zamiast 10 zespołów zaprosić do występów artystycznych zawodowca. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie chodzi o żaden przegląd zespołów ale o 
zaprezentowanie kilku wyróżniających się. 

 Radny Andrzej Rosół zapytał się czy nie nałoży się to na prezentacje tych zespołów w ramach 
Dni Raciborza.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że charakter tych dwóch wydarzeń jest odmienny, 
jedno odbywać się będzie w domu kultury, a drugie w plenerze.

 Przew. RM Henryk Mainusz uznał, że jego zdaniem ważniejsze wydaje się podkreślenie 
dorobku artystycznego, który tworzono przez te ostatnie 25 lat. Dodał, że sam program 
artystyczny nie powinien trwać dłużej niż godzinę.  Kończąc przekazał, że po dopięciu 
szczegółów programu całych uroczystości zostanie on rozesłany w zaproszeniach i 
przedstawiony w oficjalnej informacji urzędu miasta.           

Ad 25. Zakończenie sesji.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął sesję Rady 
Miasta Racibórz, godz 1840.

Protokołował:
Leszek Jureczko
  Przewodniczący Rady

     Henryk Mainusz

19


